

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : DATO' TAKIYUDDIN BIN HASSAN

KAWASAN : KOTA BHARU

TARIKH : 1 JULAI 2019 (ISNIN)

SOALAN NO : 77

minta **PERDANA MENTERI** menyatakan apakah perancangan Kerajaan dalam mendidik masyarakat berbilang kaum dan agama terutamanya di kalangan warga maya bagi mencegah perbuatan menghina agama selain daripada penubuhan Unit Pemantauan Isu Hina Agama oleh JAKIM.

JAWAPAN

Yang di-Pertua,

Sejak mengecapi kemerdekaan dan sepanjang proses pembinaan negara, pucuk pimpinan negara amat peka terhadap cabaran-cabaran dalam memupuk persefahaman dan keharmonian di dalam sebuah negara majmuk yang kaya dengan kepelbagaian seperti Malaysia. Perpaduan nasional sememangnya menjadi agenda utama dalam memperkasakan keharmonian rakyat di Malaysia.

Kemajuan teknologi pada masa kini melalui media sosial telah memudahkan penyebaran maklumat dengan lebih meluas dan pantas merentasi sempadan. Kemudahan ini juga seringkali menjadi medium untuk segelintir individu dan kumpulan yang tidak bertanggungjawab untuk menyebarkan bahan berbau hasutan dan berita palsu yang seringkali boleh mencetuskan kebimbangan serta ketidakharmonian dalam kalangan masyarakat. Namun, Jabatan Perpaduan Negara dan Integrasi Nasional (PERPADUAN) tetap meneruskan usaha untuk memupuk perpaduan di segenap lapisan masyarakat mahupun dalam kalangan komuniti maya.

Kerajaan pada dasarnya telah mengambil langkah proaktif menubuhkan Jawatankuasa Mempromosikan Persefahaman dan Keharmonian Antara Penganut Agama (JKMPKA) pada 24 Februari 2010 melalui keputusan Mesyuarat Jemaah Menteri. Penubuhan JKMPKA ini dianggotai seramai 32 orang iaitu wakil pemimpin agama Islam, wakil pemimpin agama bukan Islam yang menganggotai *Malaysian Consultative Council for Buddhism, Christianity, Sikhism, Hinduism and Taoism* (MCCBCSHT), wakil pemimpin agama Baha'i, pakar akademik, belia dan wakil pemimpin agama dari Sabah dan Sarawak.

Fungsi JKMPKA ini antara lainnya ialah membincangkan isu-isu konflik antara penganut agama di platform terbuka dalam ruang yang tertutup. Semua anggota JKMPKA lantikan YAB Perdana Menteri adalah mereka yang berupaya untuk berkongsi pandangan dan menerima pandangan secara optimis serta mempunyai ilmu pengetahuan yang luas berkaitan hal ehwal agama masing-masing.

Selain itu, JKMPKA juga bertanggungjawab untuk mendampingi masyarakat di peringkat akar umbi melalui sesi dialog, forum, ceramah dan sebagainya yang bersesuaian agar masyarakat Malaysia yang terdiri daripada pelbagai kaum, agama, adat resam dan budaya ini boleh menerima dan meraikan perbezaan serta hidup dalam suasana harmoni serta aman damai.

Peranan JKMPKA juga adalah untuk mengendalikan sesi mediasi sebagai salah satu kaedah intervensi jika berlaku suasana ketegangan antara penganut agama atau kaum agar usaha meredakan konflik secara harmoni ini mampu merapatkan semula hubungan antara pihak-pihak yang bertelagah. Usaha murni ini memerlukan kemahiran interpersonal yang tinggi kerana peranan utama JKMPKA ini adalah untuk mempromosikan keharmonian antara kaum dan antara penganut agama di Malaysia.

Selain itu, keanggotaan JKMPKA yang terdiri daripada wakil-wakil kumpulan agama masing-masing juga merupakan kekuatan jawatankuasa ini kerana mereka mudah mengadakan rundingan dan menjalinkan hubungan rapat antara kumpulan penganut-penganut agama lain di Malaysia. Wakil-wakil kepimpinan agama dalam JKMPKA adalah berpengetahuan luas, disegani dan mampu memberi pandangan yang berimpak tinggi untuk memastikan para penganut agama memahami kepentingan semangat muhibah dalam kalangan rakyat Malaysia serta kepentingan memahami Perlembagaan Persekutuan Malaysia.

Secara umumnya, peranan JKMPKA untuk mempromosikan persefahaman dan keharmonian antara penganut agama serta tindakan penguatkuasaan undang-undang melalui Akta Hasutan 1948 dan Akta Suruhanjaya Komunikasi dan Multimedia Malaysia 1998 adalah mencukupi dalam usaha Kerajaan memantau serta mengambil tindakan proaktif terhadap individu dan pihak yang cuba untuk mencetuskan insiden berkaitan penghinaan agama termasuk di alam maya. Peranan pelbagai agensi dan jawatankuasa seperti ini membolehkan tindakan menyeluruh dibuat secara harmoni dan berintegritas selain dari pengwujudan Unit Pemantauan Isu Hina Agama oleh JAKIM

Terdapat peruntukan undang-undang sedia ada seperti Akta Hasutan 1948 dan Kanun Keseksaan di bawah bidang kuasa PDRM adalah antara instrumen perundangan khusus yang digunapakai oleh pihak Kerajaan bagi menangani kesalahan atau penyalahgunaan yang berupa provokasi dan penghinaan terhadap kaum, agama serta Institusi Beraja.

Pendakwaan juga pernah dibuat di bawah Akta Komunikasi dan Multimedia 1998 (AKM 1998) bagi kesalahan penggunaan tidak wajar kemudahan rangkaian atau perkhidmatan rangkaian, berasaskan aduan yang diterima daripada masyarakat awam serta daripada pihak yang terkesan.

Kedua-dua Akta ini masih relevan dan digunakan jika berlaku perlakuan yang berunsurkan provokasi dan penghinaan terhadap kaum, agama serta Institusi Beraja oleh individu atau pihak yang tidak bertanggungjawab.

Kerajaan yakin dan percaya bahawa proses membina negara dan memupuk perpaduan nasional ke arah keharmonian negara sememangnya merupakan satu perjuangan berterusan yang memerlukan usaha-usaha dinamik bagi membuka minda dan sikap rakyat untuk meraikan dan menghargai kepelbagaian yang wujud. Usaha memupuk persefahaman dan perpaduan dalam kepelbagaian (*unity in diversity*) ini memerlukan penyertaan dan sumbangan dari semua pihak, terutamanya para pemimpin politik, pemimpin masyarakat, badan bukan kerajaan (NGO) dan sektor swasta.

Sekian, terima kasih.